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Abstract (en)
In the process for manufacturing documents with security marks (7) using an adhesive (3) that can be activated by ultraviolet light or electron
irradiation, a film web (2) bearing the security marks (7) is coated with an adhesive (3), which can be activated by UV light or electron irradiation,
said adhesive (3) being subsequently activated by UV light or electron irradiation, and security marks (7) are punched out of the film web (2), said
security marks being bonded to the substrate (5) immediately thereafter, still in the punching and bonding unit (6). A device is also disclosed for
carrying out the process, in which one supporting surface of a matrix is coated with a release agent, in order to prevent the adhesion of the film strip
(2), which is coated with adhesive (3), in the punching and bonding unit (6). <IMAGE>

Abstract (de)
Das Verfahren zum Herstellen von Dokumenten mit Sicherheitsmarken (7) unter Verwendung eines durch ultraviolettes Licht oder
Elektronenbestrahlung aktivierbaren Klebers (3) besteht darin, daß ein die Sicherheitsmarken (7) tragendes Folienband (2) mit einem durch
UV-Licht oder Elektronenbestrahlung aktivierbaren Kleber (3) beschichtet wird, wobei anschließend der Kleber (3) durch UV-Licht oder
Elektronenbestrahlung aktiviert wird, und daß aus dem Folienband (2) Sicherheitsmarken (7) ausgestanzt werden, die unmittelbar danach noch im
Stanz- und Klebewerk 6 auf das Substrat (5) geklebt werden. Offenbart ist auch eine Vorrichtung zur Durchführung des Verfahrens, bei der eine
Abstützfläche einer Matrize mit einem Antihaftmittel beschichtet ist, um das Ankleben des mit Kleber (3) beschichteten Folienbands (2) im Stanz-
und Klebewerk (6) zu verhindern. <IMAGE>
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